
 

 

 
MEMO 
 

Aan : Presidium 

Cc : N.v.t. 

Van : college 

Datum : Dinsdag 31 januari 2023 

Betreft : Aanleveren Actieprogramma warmte- en energietransitie 2023 

 

Aanleiding 
Ambtelijk is het Actieprogramma warmte- en energietransitie 2023 opgesteld. Als college 
willen wij deze graag aanbieden aan de raad voor de raadsvergadering 23 maart 2023, 
conform de belofte van het college om het Actieprogramma in Q1 2023 op te leveren.  
 
Het onderwerp is controversieel en om die reden hebben wij nog geen besluit genomen om 
het aan uw raad voor te leggen. Dit willen wij enkel doen met uw instemming. In deze memo 
lichten wij toe waarom wij van mening zijn dat het stuk aan de raad kan worden voorgelegd. 
Wij sturen u deze memo, het bijbehorende conceptraadsvoorstel en het Actieprogramma om 
u te helpen in uw beslissing in deze. 

Actieprogramma binnen de huidige politieke situatie 
Het Actieprogramma warmte- en energietransitie is door de raad benoemd tot controversieel 
onderwerp. Daarover is afgesproken dat het college geen onomkeerbare besluiten neemt op 
deze onderwerpen. Bij twijfel heeft het presidium het mandaat om te beslissen of een 
onderwerp wel of niet aan de raad wordt voorgelegd. 
 
Het Actieprogramma is een belofte van het college aan de raad. Door omstandigheden is het 
Actieprogramma uitgesteld van eind 2022 tot Q1 2023. Vanuit de raad is meermaals 
aangegeven met interesse te wachten op het Actieprogramma. De afgelopen periode is met 
intensieve inzet van onze ambtenaren en het bestuur het Actieprogramma tot stand 
gekomen.  
 
Waaruit bestaat het Actieprogramma? 
Het Actieprogramma bestaat uit twee onderdelen:  

1. Een overzicht van het totaal aan acties waarmee Leusden (op dit moment) uitvoering 
geeft aan de energietransitie (inclusief de warmtetransitie) 

2. Nieuwe richtingen voor aanvullende acties om de energietransitie in Leusden te 
versnellen 

 
Het Actieprogramma bouwt voor een deel voort op de acties waar we al aan werken. Voor 
een ander deel introduceert het nieuwe elementen en denklijnen naar aanleiding van actuele 
ontwikkelingen. De contouren van het ‘nationaal plan energietransitie’ geven daarbij richting. 
De nieuwe elementen en denklijnen hebben invloed op onze uitgangspunten én deels op de 
acties voor de energietransitie. De acties die we nu al in uitvoering hebben of die gepland 
staan, willen we graag voortgang geven of op korte termijn oppakken om de snelheid in de 
transitie te brengen en houden.  
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Waarom willen wij het Actieprogramma aan de raad voorleggen? 
In het Actieprogramma wordt nog geen uitspraak gedaan over de opwek via windenergie of 
de aanpassing van het uitnodigingskader grootschalige zonnevelden. Het zoekt wel naar 
nieuwe richtingen die we als gemeente in kunnen gaan. Richtingen die tot nu toe weinig in 
beeld zijn geweest, maar die in de nabije en verdere toekomst noodzakelijk zullen zijn om de 
energietransitie te doen slagen.  
Wij menen dat de nieuwe richtingen noodzakelijk zijn om de energietransitie te doen slagen, 
en wij verwachten dat er weinig tegenstand tegen zal zijn. Door het Actieprogramma nu voor 
te leggen aan uw raad hopen we in ieder geval mandaat te krijgen om de nieuwe richting 
verder uit te werken.  
 
Wat is controversieel? 
In het Actieprogramma staan twee aanpassingen van bestaand beleid.  

• Leusden zet niet langer in op een energieneutrale gemeente maar een gemeente 
met een CO2-vrij energiesysteem. Dat betekent concreet dat niet alle gebruikte 
energie lokaal opgewekt hoeft te worden.  

• De tweede aanpassing betreft niet het loslaten van onze inzet om de energie- en 
warmtetransitie zo snel mogelijk te realiseren, maar wel het loslaten van het doel om 
dit in 2040 te bereiken. Dit doel achten wij onrealistisch en onhaalbaar. Het loslaten 
van dit doel betekent echter niet , zoals al gezegd, een vermindering van onze inzet.  

 
Wij hebben in het besluit opgenomen om “Routekaart naar een energieneutraal Leusden 
2040” in te trekken. Dat is een gevoelig besluitpunt, en momenteel zelfs extra gevoelig. Wij 
hebben het alsnog opgenomen omdat de Routekaart met het Actieprogramma tegenstrijdig 
wordt aan het voorgestelde beleid (m.n. op het gebied van energieneutraal/klimaatneutraal 
en 2040 als einddatum). Optioneel kan dit besluitpunt worden weggelaten uit het 
raadsvoorstel. Op een later moment kan eventueel alsnog worden besloten de Routekaart 
wel of niet in te trekken. 
 
Vervolg 
Het Actieprogramma zal een vervolg krijgen in op te stellen Actieplannen, waarin keuzes 
worden gemaakt welke acties we op korte termijn willen oppakken en welke op de langere 
termijn. 
 
Door uw raad nu mee te nemen in het Actieprogramma willen we mandaat ophalen voor het 
verder uitwerken naar concrete acties, op de korte termijn en op de langere termijn.  
 
In deze memo hebben we aangeven dat het Actieprogramma grotendeels niet controversieel 
is. Indien gewenst kunnen wij het besluit ten opzichte van de Routekaart aanpassen. Wij 
stellen voor om in ieder geval de nieuwe richtlijnen, die wij niet controversieel achten, voor te 
leggen aan uw raad. Op die manier kunnen we ons als raad en college richten op waar we 
het samen over eens zijn en daarmee de energietransitie verder brengen.  
 
 


